
Anmodning om foretræde i Indenrigs- og 

Boligudvalget 
Planlov og lokalplankatalog spænder ben for bæredygtige tiltag  

 

Kære Indenrigs- og Boligudvalg 
 
Jeg anmoder venligst om foretræde i udvalget, fordi de danske kommuner efterspørger bedre 
muligheder for at stille krav til bæredygtighed i lokalplaner.  
Dette er det tydelige resultat af vores landsdækkende undersøgelse, der blev offentliggjort juni 
2021. Publikationen er omdelt til jer efter aftale med udvalgssekretær Nina Sofie Heje Fuglsang. 

Undersøgelsen bygger på besvarelser fra 75 kommuner, og den er udført af Dansk 
Byplanlaboratorium, Green Building Council Denmark, Rambøll, COBE og Schønherr.  
Undersøgelsen udpeger konkrete emner, som kommunerne efterspørger i lokalplankataloget i 
Planlovens § 15. På baggrund af resultaterne har vi formuleret konkrete ændringsforslag til 
planlovens lokalplankatalog. 
Jeg anmoder derfor om foretræde i Indenrigs- og Boligudvalget, så vi kan præsentere disse 
forslag. Ændringerne vil medvirke til, at lokalplaner bliver en mere aktiv del af den grønne 
omstilling.  
Og samtidig vil kommunernes ønske om flere muligheder i lokalplanværktøjet blive opfyldt. 
 
På grund af den igangværende revision af Planloven og kommunalvalget sidst på året, så vil vi 
være meget taknemmelige, hvis vores foretræde i udvalget kan blive i den nærmeste fremtid. 
Jeg ser frem til at høre jer, og mange tak for jeres tid. 
 
 

Med venlig hilsen / With kind regards 

 

Mette Qvist 

CEO 

 

Green Building Council Denmark 
E: mette.qvist@dk-gbc.dk 

M: +45 6172 1020 

T:  +45 3672 1020 
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